

**AKPOSSO – “Where is your home?”**

# AYA LA NU YANU ALL YE ?

Wu alu poo wani mua, alu du ka wu edinisuz izato di du ka wu ku wuazo nu alu. Edisu onamakla edisu anamewle yi du mu one wani soe. Edisu eku lulvia egba poo bi nadu ayili mu ebene wani sue. Bua alenee bua ku ole bi o mua, mu wuekpe ya efuedi edisu ya alu di li bi o mua, awu emu wani ye fa dzoo nu eduu nu mua wuetsike eyi edigbo ya awi yla awu alu ye. Efu poo edi wani wuekpe naya neye-neye mua, omabue amu nu emiadu li, bua dzoo mua, alu edie bua ku ole awiyla awusu mua okayazo wu. Ekuedi du alu ka wu, edie ekele ku awu owo ye fa dzoo.

## EKPENI LA WU NU EME

Uwolowuse aka ku wueyi nu mua, nu tu inye ye li mua, ekpeni nu un-eseni la ku wu le. (1 Petro 2:11, Heb. 11:13). Udu nu utiava nu eme, la ku aniani alenee wuakpoe bi o mua, onamale dzoo, buafala me ayu iltse wani eye, ekute ye yelu, ulu setu etu se nu fesre wani li, la ku onamanu me emiadu wani aze inu nu obie edigbo-edigbo, la ku dedede nu otenu mua, tu ekutebue ye ayu obie akonaba nu lti lobo dnu la ayidu. Uti nu eme ayu ekute di ke namale dzoo, yedi-yedi! Ale eyi edisu ulu dnu la ye, me nu akpotadu mua, obie me iltse wani ene le.



Kosu yanu utsedi, me nu efunefu mua, yamu emuye poo edie eye ena du ka ye nu mua ekuedi ke nadu tu inye ye li bua ku alebua mata-mata, me ata dza ayinu abeli, nu udunu want bl ame la.

## **BUA, UDUNU MATA DU KA JIUNJLU**

Udunu mata du ka awli ju edinedi bua ku eyi o eneyi o. Ota tu udunu want le awu izato edi want wuya mu awu tu uti ye ayu inyeza akpotadu, ku ayu awu etuya oku wni vle nu utu li. Awu ove want aya atamu alu la ku wunamatsile alufi nu efe, me wuadu efe tu nu mata ya mata li. Ota tu alu ye le uki efua, la ku julu edinedi maza nu edigbo li. Alu edigbo je ivunagbo nu ivu, efue bi iyoviu ye nu ayalasezoleni ye du, efe la ku ayu Abosam vlenyi la du nu alu want dzaa atamu ojoni nadu inyezavli ye li. (Eseviwa 20:10-15). Nu ivutule ayu tu ufu setu ye ayinu mua, ubie nu alukuedzi madu; abosam ayu edu nu enyamadu esewle ediwani yate tu nu ayu udufuan want lu ayudi mua, omama yanu inyiti nu inyitazexalu yedu dididi. (Judealudu) Judealudu nu ojuyedunalu edike nadu efe, me alu want adu uviokpomue ye ayuti la madu tu ufuamu nu amebufe ye, la ku yamu zia nu mua, mu namuame mua, subee akatu nu Eseebe ye nu etenu Yesu Kristo li la ye. Ivutule ayu tu ufuamu setu, tu ufuamudza ye, efue bua ku azo nu ivumata alu ye mua, metsike yanu efua dzoo. "Du mua ata dza ekele esefuatse, la ku Uwoluwu ayu etuali ede ma dza." (Rom. 3:23). Alu want su nu tu alu ye ata la nu iylovi-tse alu want, gbame alu want, alu malietu want, esiluni want, itsutsoluni want, eti want, alu want eye du ma nu ovo li, emuvuni want, esesisimazoni want, ofumuni want, anusanu want, idedu alu want, etukpleni want, alu want inye ye li eku want akpa ma ju, unukuviodontu want nu elusenti want, ofusuketu alu want, itsedefusuni want nu alu want dzaa afu tu inye ye li nu eku want du ayili ye. (Gal. 5:19-21; Esezewiwa 21:8). Alu want ele nu ote Yesu Kristo mu atamu otekani nu obladuni, la ku Yesu Kristo ayu ovlo newele atamu etu ye, atamu alu la fa. "Ifede amietu du me; Uwoluwu nanaka kadu eylo du nu ayelute! Du mua, ekue bua ku julu ala mua, ota la komafua. (Gal. 6:7). Eku want bua ku ala nu ofuatse nu etuya li mua, ota la ku yafua nu ivumata alu ye li.

Evla ye, ya blaa me kekosu esefuatse keleni ayu tu udunu ye omeyui, tu udunu ye le ayisu, du mua ese ovo la ku ele otekani ye. Esefuatse wleni edie ayu ovo ekuanya ye vle nu ayuku adava nu ufuamu la ku ayu ove ye inyiti aba yi. Uku abeyui ayufe nu uti ye bua ku onakonasu emu nu une ka yi, bua la ku onakonafusu bi, bua uku kakosu yi nu eluse nu elumu li. Esefuatse nu ayu awlie want dzaa ayinu abeli la ku idzuzi edi e fua yi abue nu ozi. Uku ayu iyeye eye ayila du nu ayu ove edie je eweewe nu edzua ye dza. Afu etselesu nu kokpo avita bua onakutu, ewladu di ke nadu ota nu Uwoluwu ul. Iyale want anamatsikutu mli ya nu ayu uku ada ye ayetu fua du mua, atamu odealuduse want dza etsike bene-bene, ayu itsedeku want edisu amu ma se nu eluse, ayala, aludedu une want ava, edi want namakutu te yi le nu inyeza, edisu omeme ayu

ufuamu wani inu, edisu oyə ayu inyeza-ulu wani du. Omafusu nu tu uti ye li nu kəkpələ nu Uwolowu bua, abosam namaka yi une. Ekuneku edu e du fa nu eku wani dza afu nu tu inye ye li, edie ayava azinye du ma ye dza akamɔ yi, ayu tu inye ye li bladuni edie ede yi du bi mua, namakutu yedu fa. Amu zemudu zia etselesu nu mua “Ole inyitku, mu ɔlɔɔ eyui Uwolowu ɔlɔni ye ayayla li.” (Heb. 10:31). Asu emu nu une nu mua, kokele edigbo nu Uwolowu nu ayu uku adava bua bene-bene la ye, eki udu! Alu gbowa idzo eya-eya eku plə se nu une poo mamu une nu ɔyɔ atamu etu ka Uwolowu nu uti buadunle ayava. Ayelute la ku uwolowuse azo wu nu mua, Ifusu Uwolowu nu efue bua ku miamu yi. Nu ɔdealudse wani anu nu (ubuida) ubuiada ayava ayinu mua, tu efefuatse wleni, ɔlu ye ele Uwolowu ayu obiamedunalu eku ka nu Uwolowu ayu ɔfu nu ayu inyezati wani li mua, ɔya nu inumuni ye ayalo. ɔlu ye bi bi ɔnale ayu ɔtekani, la ku akazo fa nu mua, “Dze ya nu anetu, ye ɔlu ye akpɔ avita du; ya ivu mata, edie ewledu le ka Abosam nu ayu ɔlɔɔni wani ye li.” (Mat. 25:41). La ku mu alenee adu ka ɔlulu nu omeku etsi edigbo, me ayidue me ɔmamɔ inumu mua.” (Heb. 9:27).

### **ETSELESU IKA KUKUSU ALIBUE YE**

Nu tu alu ye liemua, odimulu namatsudu fua, ivuko nu ɔve nale didi, du mua ɔluka Uwolowu maka ma elu. (Ezevwa 22:5). Eku wani emu namu, la ku utu nanu mu, la ku ananaba alu ɔvo li mua, ɔta tu eku wani la ku Uwolowu ewledu le ka alu wani afu yi ye. (1 Kor. 2:9). Ldi ɔmu edu ke nadu tu uti ye ayava udie amayo sisu nu ɔzo tu ava alu ye ayu ubue nu Uwolowu ayu etwali kika ye, ɔle inugbo nu etwali sisi. Alu wani Yesu ayu ɔvlo lletu evu bua ku amu esefuatse egbeka ye mua, atamu udunu la fa. Esefuatse keleni dika nameyui ayili, “la ku ekuneku edie bua ku ili nu alu wani ekele afasenti, bua ku ayala mua, anamaya ayili, me alu wani adu adu ulɔ du nu ɔzazovi ye ayu inyezavli ye li la ye.” (Esezevwa 21:27). Yanu itsede nu ukpa, namakutu vu tu udunu ye. Nale nu udo bi nu mua kemase nu ayu litse ye ayelu eyui ayili bi, solime aya ayu ɔluna dika bi namaka ke mamu yi, une edigbo kenge la du, ɔta la nu ɔse nu Yesu Kristo ayava. Azo nu mua, “No la nu une ye nu esesisi ye yedu nu inyeza ye, ɔlɔɔ ke nanaba ula ye lu, me se nu anava la ye.” (Yoh. 14:6). Yesu azo wu nu Yohanes 14:2 li nu ɔta yaya nu komewle tu efu ye du lu ka mi, bua tu ava efuza ye le alu wani atamu esefuatse ayɔ gbə ka ku atamu ɔvo nu neyi-neyi inyezaaza alietu ye su. Alu edu ni adu av salu elu-elu wani nu emuasɔ nu une nu ata maya ava. Yedi-yedi ale nu mua, yanu ɔvo ye li kolu, me kezinye lletu nu kefamatsikele edigbo nu inye ye li tu nu ayu esewle nu asena li me.

Wu dzaa wu le esefuatse wleni, te elu du nu ivutule mata ye li ayelute mua, ese edigbo la du nu kukele. “Mu wuezele awu esefuatse wani li mua, me esevakelenti nu etuluni la fa, nu komayo awu esefuatse wani gbə ka wu, la ku omewele ili alena ye dzaa wu nu awueto. (1 Yoh. 1:9). Yesu azo nu mua, “No la nu omlietu ye nu inyeza ye; ɔlu ye ate no nu

mua, mu eku bi o mua omazinye; la ku olunolu edie du inyeza bua ku ate no mua, onameku mu su.” (Yoh. 11:25;26). “Sisi sisi nuyazo mu nu mua: Olu ye kanu anu ese ye, ku okekele olu ye adu ne du, ku okate olu ye adu no du ye nu mua, inyeza mata du fa, la ku onamaba inumu li, du mua ase nu uku li ya inyeza ye li beli.” (Yoh. 5:24). Uku nadu inyiti nu otuni ka Kristo olu. “Amo uku nu obava li. Ye uku, aya la ku yanu ukpa ye du? Ye yamaba, aya la ku yanu obava ye du? Bua amakpo ayla ka Uwolowu edie aka wu obava se nu awu Oluke Yesu Kristo ayava ye! (1 Kor. 15:54-57). Olu ye du olu ku ase du nu Uwolowu nu ayu ese want ayinu mua, uku namatsidu inyiti ka yi. Mu ayu odzofue nu tu uti ye ayava esi mua, akonaya nu edu kika, mu alenee Apostolo Paulo azo sue nu mua: “Okakpanoli nu, nudzofue ya aza nu Kristo lu, du mua ota abue ba didi. (Filp. 1:23). Kristo olu akonasu emu nu une ka eyi ye bua ku omamu Yesu, edie eku du bu ayelu nu itsutsoasa etu emunemu. Ulu lietu ye bi akpolo ka yi nu Yesu ayu tu ese want nu mua, “Ifaka ku amu ovo koyilyi kpiqipki me, ite Uwolowu nu, me kite no bi nu. Anu-La ayu udunue mua, efuza pooni du. Natsiba, la ku nate mi du nu anilya anifle me nu efu ye no nidu mua, mi bi ki madu efe. (Yoh. 14:1-4).

EvuLe, ika kuya blaa me kulemusu Kristo olu ayu alu mata ayaya ye etu su. Nu inyiti ka uku ayu efu mua, oluduni edisu Uwolowu ayu oludu ba maka, nu bla ayu ulu lietu edie akpouvio ka ye tsike naya Uwolowu, ayu okeleni nu otekani ye lu. Ove nu ulu ye efue nu etuya ye li se nu ava ayu udunuli, edie ezele le ye li yonaya olu ye afu ayu ove ye ayu avutse. Olu ye azinye la ka eku ka yi. Edu mabueazo di ya kawa yi nu Uwolowu ayalo, efe la ku ayu otekani nu Oluke adu dokaye ka yi nu tu alonuaya seya want nu mua: “Ehe, oluduni obue nu eseavakeleni! Naya yanu Oluke ayu ezawla ye li! (Mat. 25:21). Abosam namatsumu ukpa ye ye fua, du mua, “La ku nanu odzi di tu nu ava kazo nu mua: Du ulu nu mua: Amevue-inu ka aluku edi want eku nu Oluke li tu nu tu edie ayava yaya: e Ulu ye azo nu mua; amazawla atamietu tu nu atami ekpatsa want li, du atami oluna want fua ma nu udu.” (Esezevwa 14:13). Inavi, kele mu uvinye ye, edie edzofue kpankpan ya lufutiava, efue la ku azemdu nu ufuamu nu aga want, me kezo nu mua, Nemli, me nunaya anula lu. (Luk. 15:18). To nu ayla nu yanu inyeza ye ka Yesu, kele ame evula tsoo, efu edinedi bua ku edu; du elu nu uti me kema aduku nu uti me kezele ayili ka Uwolowu nu mua esefuatsewleni la nu no, me komeweile ye nu Yesu ayu ovlo lietu ye li me kete Yesu du nu yanu ovo ye li nu yanu otekani nu obladuni sue. Tsike idu kpe nu abosam nu esefuatse edie ayava eya yaya ivutule ye li, me keze inu nu yanu inyezamata ayu unease edie azoyoli alu yafa nu ava ewli alu mata ye li!

---

**E-MAIL: [info@angp.co.za](mailto:info@angp.co.za)**

**ALL NATIONS GOSPEL PUBLISHERS**  
**P.O. BOX 2191, PRETORIA, 0001, R.S.A.**

(Une Mission de Littérature évangélique financée de dons)  
(Reg. No. 1961/001798/08)